
از  درصد   85 ارومیه  دریاچه  احیای  ستاد  پیشین  رئیس  گفته  به 
دلایل وضعیت کنونی دریاچه ارومیه مربوط به دخالت های انسانی 

بوده و تنها 15 درصد آن ناشی از تغییر اقلیم بوده است.
رئیس فراکسیون محیط زیست مجلس شورای اسلامی با اشاره به 
صرف هزینه های بسیار برای احیای دریاچه ارومیه، گفت: عمده 
هزینه ها صرف مطالعات تکراری و بی حاصل شد و در عمل آنچه 

باید رخ  می داد، رخ نداد.
شورای  مجلس  زیست  محیط  فراکسیون  رئیس  رفیعی«  »سمیه 
اظهار کرد:  ارومیه  دریاچه  نامناسب  به وضعیت  اشاره  با  اسلامی 
که  گرفته  ارومیه صورت  دریاچه  احیای  برای  زیادی  هزینه های 
این  اما  است،  ناموجود  دیگر  برخی  و  موجود  آن  اسناد  از  بعضی 

هزینه ها نتیجه ای مطلوب را در پی نداشتند.
افزود:  اسلامی  شورای  مجلس  زیست  محیط  فراکسیون  رئیس 
عمده هزینه ها صرف مطالعات تکراری و بی حاصل شد و در عمل 

آنچه می بایست رخ  می داد، رخ نداد.
رفیعی بیان کرد: به گفته رئیس پیشین ستاد احیای دریاچه ارومیه 
به  مربوط  ارومیه  دریاچه  کنونی  وضعیت  دلایل  از  درصد   85
دخالت های انسانی بوده و تنها 15 درصد آن ناشی از تغییر اقلیم 

بوده است.
وی تأکید کرد: قبل از احیای این دریاچه می بایست برنامه ای جامع 
برای حفاظت اتخاذ می کردیم، اما نه تنها حفاظتی رخ نداد بلکه 
تخریب ها بیشتر شد و تصمیم گیری های غلطی شامل برداشت های 

غیرمجاز برای توسعه کشاورزی و تغییر نوع کشت رخ داد.
این نماینده مجلس بیان کرد: از سوی دیگر ایجاد برخی تاسیسات 
مرتبط با دریاچه مانند پل میانگذری که در داخل دریاچه احداث 
کردند و با فقدان استانداردهای لازم مانع از چرخش هیدرولوژیک 
تسریع  را  دریاچه  مرگ  دریاچه،  کردن  نیم  دو  با  و  شدند  آب 

بخشیدند.
رفیعی یادآور شد: تصمیمات اشتباهی که وضعیت این دریاچه را به 
وخامت امروز انداخته است، مربوط به امروز و دیروز و یک دولت و 
دو دولت نیست بلکه در یک فرایند زمانی و با یک انفعال نظارتی 
این  نظارتی  دستگاه های  سایر  و  زیست  محیط  سازمان  از سوی 

وضعیت رخ داده است.
وی ادامه داد: اصولا برای دریاچه ارومیه نخست باید برنامه جامع 
حفاظت طراحی می شد و بعد به دنبال احیای آن می بودیم و این 
نکته مهمی است. اصول و استانداردهای لازم در برنامه حفاظت 

و برنامه احیا تفاوت هایی دارند که مورد توجه قرار نگرفت. نظرات 
احیا  کارشناسان سرشناس محیط زیست هم در مورد پروژه های 

تفاوت هایی داشت.
رئیس فراکسیون محیط زیست مجلس شورای اسلامی در ادامه 
با بیان اینکه شعارها و وعده های زیادی برای احیای دریاچه سر 
داده شد، گفت: تحقیق و تفحص در رابطه با دریاچه ارومیه از این 
منظر است که ببینیم با شعار احیای این دریاچه و تشکیلاتی که 
اهداف  از  درصد  چند  توجه،  قابل  هزینه های  با صرف  ایجاد شد 

تعریف شده محقق شد.
وی همچنین با تأکید بر اینکه در امر حفاظت از محیط زیست نگاه 
جامع اکوسیستمی و زیست بومی وجود ندارد، گفت:  نبود این نگاه 
یک مشکل است و موجب می شود که تصمیمات ما پازل گونه و 
تکه تکه باشد. باید مدیریت و نگاه ما جامع و اکوسیستمی باشد تا 

تمامی زیست بوم را در نظر بگیریم.
این نماینده مجلس همچنین با بیان اینکه گزارش های مرتبی از 
برای  شده  انجام  هزینه های  با  رابطه  در  محاسبات  دیوان  سوی 
به  گزارش ها  این  گفت:  است،  شده  انجام  ارومیه  دریاچه  احیای 
صورت مرتب به ما ارسال شده است و در حال بررسی آنها هستیم.

 نوری در پاسخ به سوالی درباره سن اعتیاد و کاهش این سن به 
مقطع دانش آموزی، پاسخ داد: آمار دقیق نداریم اما دانش آموزان 
مورد توجه خانواده ها و جامعه هستند و ابتلا به مواد مخدر در این 

سنین کم است.
اینکه حدود ۷۰ درصد مبتلایان  بیان  با  وزیر آموزش و پرورش، 
افراد  این  بیشتر  احتمالا  گفت:  هستند،  »متاهل«  مخدر  مواد  به 
فرزند دارند و بچه ها رفتار والدین خود را می بینند و این امر کار ما 
را سخت تر می کند.یوسف نوری در روز دوم از نشست تخصصی 
معاونان، مشاوران، مدیران کل و دبیران شورای هماهنگی مبارزه 
با مواد مخدر استان های کشور که با عنوان "پیشگیری از اعتیاد، 
مشارکت های مردمی و اشتغال بهبود یافتگان" برگزار شد، اظهار 
کرد: اعتیاد به مواد مخدر نظام آموزشی را هدف قرار می دهد و 
خودشان  معمولا  بزرگ  قاچاقچیان  می برد.  بین  از  را  آینده  نسل 

مصرف کننده مواد نیستند.
وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه حدود 1۶ میلیون دانش آموز 
کودکان  تعداد  نیز  و  می آیند  مدرسه  به  مهر  اول  التعلیم  واجب 

پیش از دبستان ما نیز 8 میلیون است، تصریح کرد: از ۹۰8 هزار 
بازمانده از تحصیل با طرح یاری گران توانستیم 1۶۴ هزار نفر را به 
تحصیل بازگردانیم.  نوری همچنین این را هم گفت که دانشگاه 
هزار   1۰ رجایی  شهید  دانشگاه  و  دانشجو  هزار   1۰5 فرهنگیان 
دانشجو دارد و در سال جاری ۴۰ هزار نفر از دانشگاه فرهنگیان 
فارغ التحصیل شدند که احتمالا برای خدمت به ۳۰ هزار مدرسه 
نیز  به دلایل زمینه ای مصرف مواد مخور  اعزام می شوند.   وی 
اشاره و با یادآوری تاکید مقام معظم رهبری در خصوص لزوم در 
که  تصویری  گفت:  امور،  انجام  در  فرهنگی  پیوست  گرفتن  نظر 
دارد  وجود  هنوز  داشتند  مخدر  ماده  اولین  از  ما  بزرگ های  پدر 
و تصویر سازی منفی این امر را برای نسل جدید به روش نوین 
ایجاد نکرده ایم.  افراد مسن تصویر منفی از این امر ندارند و حتی 
قبل ترها در مراسم ترحیم سیگار را در سینی پخش می کردند و 
می گفتند »به میت ثوابش می رسد«؛ این تصویر را باید تغییر دهیم 

و این تغییر با روش های امروزی امکان پذیر است.
اقدامات  درباره  نیز  خبرنگاران  جمع  در  همچنین  نوری  یوسف   

این وزارتخانه به منظور پیشگیری از اعتیاد در بین دانش آموزان 
توضیح داد: امسال با 1۶ میلیون دانش آموز سال تحصیلی را شروع 
می کنیم و علاوه بر آن در دوره های پیش از دبستان نوآموزان به 

مراکز پیش دبستانی و مهدهای کودک ورود پیدا می کنند.
 نوری تصریح کرد: برنامه ملی ما با خود ستاد مبارزه با مواد مخدر 
ساری  نامه ها  تفاهم  این  سال  هر  است.  نامه ها  تفاهم  قالب  در 
بودند. یکی از این تفاهم نامه ها، طرح یاری گران زندگی است که 
حدود ۴۰ هزار مدرسه در این طرح مشمول شدند و قرار است در 

مرحله دوم تعداد این مدارس بیشتر شود.
 وزیر آموزش و پرورش همچنین به تفاهم نامه ستاد مبارزه با مواد 
مخدر با دانشگاه فرهنگیان اشاره و توضیح داد: دانشگاه فرهنگیان 
که  است  کشوری  موضوعی  و  گرا  ماموریت  دانشگاه  بزرگترین 
حدود ۹5 هزار دانشجو در مقاطع لیسانس و فوق لیسانس مشغول 
تحصیل در آن هستند. تفاهم نامه ای بین ستاد مبارزه با مواد مخدر 
برای  دانشگاه  این  از ظرفیت  تا  امضاء شد  فرهنگیان  دانشگاه  و 

پیشگیری از آسیب اجتماعی استفاده کنیم.

رئیس اتحادیه مرکزی دام سبک خاطر نشان کرد: قیمت نهاده ها 
گران شده است از سوی دیگر سرمایه در گردش دامدار که قرار 
بود از طریق دامدارکارت تامین شود در عمل رخ نداد؛ به همین 
دلیل دامدار می خواهد هر چه زودتر دام را تحویل و از هزینه های 

خود بکاهد.
افشین صدر دادرس در پاسخ به این پرسش که شرکت پشتیبانی 
امور دام اعلام کرده است که در 1۰ روز آینده تهاتر گوشت قرمز با 
نهاده های دامی در کشور اجرا خواهد شد آیا این طرح به دامداران 
اطلاعات  این طرح  از جزییات  دامداران  است؟ گفت:  ابلاغ شده 
دامدار  از  واقعی  قیمت  به  دام  اگر  اما  ندارند؛  دست  در  دقیقی 

خریداری شود حمایت خوبی از دامدار می شود.
وی با بیان اینکه دولت دام زنده را کیلویی 82 هزار تومان از دامدار 
کیلویی  زنده  دام  کارشناسی  قیمت  افزود:  خرید حمایتی می کند، 

12۶ هزار تومان است.
نهاده های  برای خرید  دامدار  نقدینگی  اشاره عدم  با  صدردادرس 
دامی، تصریح کرد: قیمت نهاده ها گران شده است از سوی دیگر 
سرمایه در گردش دامدار که قرار بود از طریق دامدارکارت تامین 
شود در عمل رخ نداد؛ همچنین دامدار نمی تواند به قیمت واقعی 
چه  هر  می خواهد  دلیل  همین  به  برساند  بفروش  بازار  در  را  دام 

زودتر دام را تحویل و از هزینه های خود بکاهد.
در  دام  اینکه صادرات  بیان  با  دام سبک  مرکزی  اتحادیه  رئیس 
مراحل اداری مانده است، گفت: نتیجه هم این عوامل ورشکستی 

به  بلندمدت  و  مدت  میان  در  دامدار  ورشکستگی  و  است  دامدار 
ضرر کشور تمام خواهد شد اما متاسفانه مسئولان به این موضوع 

توجه ندارند.
در  دام  امور  پشتیبانی  شرکت  کندبودن  به  اشاره  با  صدردادرس 
جهاد  گزارش های  به  بنا  گفت:  دامداران،  به  نهاده ها  تحویل 
کشاورزی استان ها، ما در کشور شاهد مازاد دام هستیم اما به نظر 
می رسد که مازاد دام در واقع همان دامی است که در بازار داخلی 
خریدار ندارد و جذب نشده است ما آن را به نام مازاد می نامیم ولی 

در واقع دام مازادی وجود ندارد.
فروشندگان گوشت گاوی و گوسفندی بر این باورند که با کاهش 
قدرت خرید مردم شاهد افت مصرف اقلام اساسی در سبد مصرفی 
گروه های اجتماعی مختلف هستیم. حال این پرسش مطرح است 
که چرا با وجود این آمار شاهد افزایش کشتارها در کشتارگاه ها و 
افزایش آمار دام در مرکز ملی آمار هستیم؟ آیا در زمینه افزایش 

مصرف و دام مازاد در کشور شاهد آمار سازی ها هستیم؟
یک منبع آگاه در پاسخ به پرسش مطرح شده، گفت: با افزایش 
کشتار این ذهنیت ایجاد می شود که میزان مصرف بالا رفته است 
اما واقعیت چیز دیگرست و وزن لاشه ها نسبت به گذشته کمتر 
شده است؛ به عنوان مثال بره ای که در سنوات گذشته استاندارد 
وزن آن 18 کیلو بود امروز وزن آن به 8 کیلو رسیده است پس 
درست است که تعداد کشتار بالا رفته اما از سوی دیگر وزن آن 

کاهش پیدا کرده است.

این منبع آگاه ادامه داد: در آمار کشتارگاه و میانگین وزن لاشه ها 
بررسی های  در  و  عمل  در  اما  می دهد  نشان  را  بالا  وزن  همان 
پایین آمده است و در  میدانی مشاهده می کنیم که وزن لاشه ها 

این زمینه آمارسازی می شود.
وی همچنین آمار تعداد دام ها را نادرست عنوان کرد و افزود: در 
هر فصل مرکز ملی آمار ایران، آماری از تعداد دام های موجود در 
کشور ارائه می دهد؛ بنا به آمار این مرکز تعداد دام ها در هر فصل 
در حال افزایش است اما پرسش این است که چگونه در شرایط 
افزایش  نهاد شاهد  برای خرید  دامدار  توان  خشکسالی و کاهش 

دام هستیم؟
این منبع آگاه ادامه داد: وقتی دامدار وضعیت مالی مناسبی برای 
تامین خوراک دام ندارد چگونه تعداد دام هایش را افزایش می دهد؟ 
دامدار بدون تردید در این شرایط اجازه نمی دهد که میش هایش 
را به کشتارگاه ها می فرستد معادله روشن  آبستن شود و میش ها 
است وقتی میش به کشتار می رود زاد و ولدی نداریم پس چگونه 

شاهد افزایش آمار تعداد دام در این مرکز هستیم؟
این مرکز  از  ارائه شده  آمار  است  پاسخ روشن  وی تصریح کرد: 
برآوردی  کرده  قید  آمار  مرکز  کتابچه  ابتدای  در  که  آنچه  به  بنا 
است آنها یک نرخ رشد در نظر گرفته اند و اعداد را در این فرمول 
می گذارند و درنهایت آمار بالا را استخراج می کنند این در حالیست 
نوعی  واقع  در  و  ندارد  هم خوانی  میدانی  شرایط  با  آمار  این  که 

آمارسازی می کند.

2#
رسانه بين الملل

سخنگوی دولت : 
وزیر راه از شنبه به دولت برمی گردد

بهادری جهرمی درباره وضعیت سلامت رستم قاسمی اظهار 
کرد: وزیر راه به دلیل ضربه ای که در جریان حادثه ای در 
منزل به کمر وی وارد شده بود، بستری شد و تزریقی هم 
به ستون فقرات داشت. اما وضعیت سلامت خوبی دارد و از 
شنبه به وزارتخانه خواهند رفت. هرچند در دوران بستری 

هم پیگیر کار های وزارتخانه بودند.
درباره موضع دولت  به پرسشی  پاسخ  سخنگوی دولت در 
رییس  کرد:  تصریح  شیرازی،  مکارم  قاسم  پرونده  درباره 
قرمزی  خط  دولت  که  کرد  اعلام  این  از  پیش  جمهوری 
برای مقابله با فساد ندارد و یکی از برنامه های دولت این 
بوده است که اولویت خود را به پیشگیری از فساد اختصاص 

دهد.
به  را  فساد  با  مبارزه  مسیر  که  داریم  تاکید  ما  افزود:  وی 
خود قوه مجریه بیاوریم تا نتیجه مطلوب حاصل شود. یعنی 

جلوی بروز فساد را از خود دولت آغاز کنیم.
بهادری جهرمی ادامه داد: آقای رییس جمهوری هم تاکید 
انجام  این زمینه  اقدامات در  از  تاکنون بسیاری  کردند که 
شده است، اما اعلام نشده است. این اقدامات هم از سوی 
خود نهاد های درون دولت بوده است یعنی هم دفتر بازرسی 
رییس جمهوری و هم وزارت اطلاعات که البته با نهاد های 

نظارتی خارج از دولت و دولت هم همکاری دارند.
است  کرده  تصریح  که  همانطور  دولت  کرد:  تاکید  وی 
اغماضی در زمینه مبارزه با فساد ندارد و آمادگی کامل برای 

رسیدگی به ابعاد کامل آن در دولت وجود دارد.
بهادری جهرمی همچنین یادآور شد: همانطور که می دانید 
نهاد های نظارتی، نهاد های قضایی نیستند و در نتیجه برای 
انجام وظایف خود با ارائه گزارش های موثق، بدون اغماض 
به  کار  و  می دهند  انجام  را  خود  وظیفه  و  می کند  ورود 
دست قوه قضاییه سپرده می شود. ما معتقدیم که این روند 
زمینه ساز بازگشت دولت به ریل خدمت صادقانه خواهد بود.

ابلاغ مصوبه شورای عالی فضای مجازی برای اجرا ؛
بخشی مهم از طرح صیانت تصویب شد

به این ترتیب کمیسیون عالی تنظیم مقررات با ترکیب اعضا 
و وظایف کاملا متفاوت نسبت به گذشته در جایگاه »تنظیم 

گر تنظیمگران« فضای مجازی ایفای نقش می کند.
جمهور  رئیس  ریاست  به  مجازی  فضای  عالی  شورای 

بخشی مهم از طرح صیانت را تصویب کرد.
محمد کشوری، کارشناس فناوری اطلاعات نوشت:

در بخشی از طرح موسوم به طرح صیانت )بر اساس نسخه 
۹ بهمن به نام نظام تنظیمگری( که شامل اعضا و اختیارات 
به  تصویب  برای  و  بوده  مقررات  تنظیم  عالی  کمیسیون 
این  توسط  بود،  شده  ارجاع  مجازی  فضای  عالی  شورای 

شورا به تصویب رسید و برای اجرا ابلاغ شد.
به این ترتیب کمیسیون عالی تنظیم مقررات با ترکیب اعضا 
و وظایف کاملا متفاوت نسبت به گذشته در جایگاه »تنظیم 

گر تنظیمگران« فضای مجازی ایفای نقش می کند.

از اول مهر ؛
حق مسکن ۶۵۰ هزار تومانی

 کارگران واریز می شود
رئیس مجلس، مصوبه حق مسکن 55۰ هزار  ابلاغ  طبق 
مستمری  درصدی   1۰ افزایش  مصوبه  و  کارگران  تومانی 
بازنشستگان تامین اجتماعی بدلیل مغایرت با قانون ابطال 

شد.
حق  اعمال  از  مجلس  اجتماعی  کمیسیون  رئیس  نایب 
مسکن ۶5۰ هزار تومانی کارگران از اول مهر ماه خبر داد.

مجلس  اجتماعی  کمیسیون  رئیس  نایب  اسماعیلی  ولی 
کارگران،  مسکن  حق  موضوع  درباره  اسلامی  شورای 
اظهار کرد: طبق ابلاغ رئیس مجلس، مصوبه حق مسکن 
افزایش 1۰ درصدی  55۰ هزار تومانی کارگران و مصوبه 
با  مغایرت  بدلیل  اجتماعی  تامین  بازنشستگان  مستمری 
کمیسیون  رئیس  نایب  اسماعیلی  ولی  شد.  ابطال  قانون 
حق  موضوع  درباره  اسلامی  شورای  مجلس  اجتماعی 
مجلس،  رئیس  ابلاغ  طبق  کرد:  اظهار  کارگران،  مسکن 
مصوبه  و  کارگران  تومانی  هزار   55۰ مسکن  حق  مصوبه 
افزایش 1۰ درصدی مستمری بازنشستگان تامین اجتماعی 
با قانون ابطال شد. وی افزود:با ابطال این  بدلیل مغایرت 
مصوبه، حق مسکن کارگران به همان رقم ۶5۰ هزار تومان 
نایب  بود.   تصویب شده  کار  در شورای عالی  که  بازگشت 
افزایش  این  بیان کرد:  اجتماعی مجلس  رئیس کمیسیون 
ماه  مهر  اول  از  کارگران  مسکن  حق  تومانی  هزار   ۶5۰
اعمال می شود و معوقات آن نیز زمان بندی و اعلام بعدی، 

واریز خواهد شد.

شورای رقابت مصوب کرد ؛
ورود وزارتخانه های آموزش و پرورش و 

صمت به بازار لباس فرم مدارس ممنوع شد
وزارت  و  پرورش  و  آموزش  وزارت  ورود  رقابت  شورای 
نهم  مقررات فصل  ناقض  مدارس  مانتو  بازار  به  را  صمت 
اساسی  قانون   ۴۴ اصل  کلی  سیاست های  اجرای  قانون 

تشخیص داد و حکم بر توقف رویه مذکور صادر کرد.
شورای  تصمیم  اساس  بر  رقابت،  ملی  مرکز  گزارش  به 
به  رقابت، ورود وزارت آموزش و پرورش و وزارت صمت 
بازار مانتو مدارس و تعیین قیمت و ظرفیت تولید پوشاک 
مدارس برای تولیدکنندگان این محصولات، مصداق نقض 
مقررات فصل نهم قانون اجرای سیاست های کلی اصل ۴۴ 
قانون اساسی تشخیص داده شده است و این وزارتخانه ها 

ملزم به متوقف کردن رویه مذکور شدند.
این گزارش می افزاید: دخالت در این رویه اخلال در رقابت 
بوده و وزارت آموزش و پرورش و وزارت صمت نباید در این 

بازار دخل و تصرف داشته باشند.
در آستانه بازگشایی مدارس، ورود انحصاری به بازار لباس 
فرم مدارس موجب نارضایتی گسترده خانواده ها و اخلال در 

بازار تولید پوشاک شده است.

وال استریت ژورنال :
بدترین بحران انرژی در انتظار اروپاست

روزنامه وال استریت ژورنال با انتشار گزارشی از وجود بدترین 
بحران انرژی برای آینده اروپا خبر داد.

وال  روزنامه نگاران   رایال«  مک  »کیم  و  والاس«  »جو 
استریت ژورنال تاکید کردند که تعلیق خط لوله گاز »نورد 
اروپایی  برای کشورهای  را  بدترین سناریو  استریم« روسیه 

رقم می زند.
این دو روزنامه نگار خاطرنشان کردند که پس از اعلام تعطیلی 
این خط لوله، قیمت گاز طبیعی و برق ابتدا یک سوم جهش 
پیدا کرد و سپس بیش از 1۰ درصد افزایش یافت که منجر به 
کاهش بی سابقه ارزش یورو در 2۰ سال گذشته شد. این امر 
می تواند در آینده منجر به رکورد تاریخی در افزایش قیمت 
و شتاب تورم و فقیر شدن مصرف کنندگان و فشار بر صنایع 

پر مصرف از نظر انرژی شود . 
این در حالی است که کشورهای غربی تلاش می کنند ضربه 
آلمان  و  دهند  کاهش  را  روسیه  گاز  تعلیق  از  ناشی  انرژی 
عملیات راه اندازی دو نیروگاه هسته ای را که قبلا بسته شده 
بودند، تمدید کرد و ۶5 میلیارد دلار برای حمایت از خانواده ها 

و مشاغل دارای مشکل اختصاص داده است.
جریان  لوله  اصلی خط  که شاهرگ  کرد  اعلام  نیز  فرانسه 
گاز اروپا را باز خواهد کرد تا فرصت صادرات گاز به آلمان 
در قبال واردات برق فراهم شود.این دو روزنامه نگار با استناد 
مهار  اصلی،  گفتند: »هدف  دارند،  اختیار  در  که  اسنادی  به 
شرکت های  که  است  برق  بازارهای  در  وحشیانه  تحرکات 
شامل  گزینه ها  این  می کند.  تعطیلی  به  مجبور  را  اروپایی 
از  گاز،  واردات  قیمت های  موقت  کاهش  برای  اقداماتی 
جمله موارد مورد استفاده برای تولید برق و همچنین کاهش 
و  هسته ای  تجدیدپذیر،  انرژی های  شرکت های  درآمدهای 

برق آبی از محل هزینه های پایین عملیاتی است«.
می کند  درک  بروکسل  که  کردند  تاکید  حال  عین  در  آنها 
قیمتی  سقف  اعمال  برای  شده  اعلام  برنامه های  که 
برهیدروکربن های روسیه می تواند همه روابط انرژی با روسیه 

را قطع کند.

اردوغان :
اروپا ثمره تصمیم های خود

 علیه روسیه را برداشت می کند
رئیس جمهوری ترکیه تاکید کرد که کشورش در حال حاضر 

با بحران گاز مواجه نیست.
به گزارش اسپوتنیک، »رجب طیب اردوغان«، رئیس جمهوری 
ترکیه اعلام کرد که کشورش در حال حاضر با بحران گاز 

مواجه نیست.
اردوغان افزود: »اروپا ثمره تصمیمات خود را برداشت می کند 

و زمستان بسیار سختی را پشت سر خواهد گذاشت«.
وی گفت: »روسیه مجبور شد از سلاح گاز علیه موضع اروپا و 
تحریم هایی که امضا کرده است، استفاده کند«.اردوغان پیش 
از سفر به کشورهای حوزه بالکان شامل بوسنی، صربستان 
و کرواسی در جمع خبرنگاران گفت: »ما مشکل گاز نداریم 
و ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسیه مجبور شد از گاز به 
عنوان سلاح در برابر موضع اروپا و تحریم های آن استفاده 
شرایط  در  امسال  زمستان  گفت: »اروپا  ادامه  در  کند«. وی 
سختی به دلیل قطع گاز زندگی خواهد کرد اما ما تا کنون 
توضیح  اردوغان  نداشته ایم«.  گاز طبیعی  زمینه  در  مشکلی 
داد: »اروپا با اتخاذ تدابیر و تصمیمات علیه روسیه ثمره آنچه 
را کاشت، برداشت می کند و روسیه هم از سلاح هایی که در 

دست داشت، استفاده کرد که مهم ترین آن گاز است«.

وزیر حمل ونقل عربستان : 
زنان به زودی هدایت قطارها 
در کشور را بر عهده می گیرند

وزیر حمل ونقل و خدمات لجستیک عربستان اعلام کرد که 
زنان این کشور به زودی هدایت قطار مکه و مدینه را بر عهده 
خواهند گرفت. به نوشته روزنامه »عکاظ« چاپ عربستان، 
صالح الجاسر، وزیر حمل ونقل و خدمات لجستیک این کشور 
اعلام کرد، زنان عربستانی ظرف چند ماه آینده در صندلی 
راننده قطار دیده خواهند شد و آنها برای این ماموریت کاملا 
تمامی  در  زن  نیروهای  کرد:  اظهار  الجاسر  شده اند.  آماده 
تخصص هایی که تمایل به فعالیت در آنها را دارند، حضور 
دارند و طی چند ماه آینده شاهد قطارهای حرمین خواهیم بود 
که هدایت آن را زنانی برعهده دارند که واجد تمامی شرایط 

این مسؤولیت هستند.
این وزیر سعودی در ادامه گفت: مشارکت نیروهای زن به 
شاهد  زودی  به  و  است  افزایش  حال  در  گسترده ای  شکل 

خواهیم بود آنها در مشاغل مختلفی حضور خواهند داشت.

رئیس جمهوری تایوان : 
مانورهای چین

 مهارت های رزمی ما را بهبود بخشید
رئیس جمهوری تایوان گفت که به لطف رزمایش های اخیر 
برهم زدن  اجبار درخصوص  نوعی  نیروهای چینی و وجود 
آرایش نظامی آن ها، مهارت های رزمی ارتش تایوان اکنون 

"بسیار پخته" شده است.
در  تایوان طی سخنرانی  رئیس جمهوری   اینگ-ون،  تسای 
پایگاهی واقع در سواحل  نیروی هوایی در  حضور کارکنان 
تایوان  تنگه  حوالی  در  وضعیت  که  گفت  تایوان  شرقی 

"پرتنش" است و تهدیدها هنوز از بین نرفته است.
وب سایت  در  که  رئیس جمهور  این  اظهارات  متن  در 
ریاست جمهوری تایوان منتشر شده، آمده است: »در مواجه 
با چالش ها، ارتش ملی ما به آرامی به نیات دشمن پاسخ داده 
است و با قاطعیت از امنیت خود دفاع کرده است. من معتقدم 
که پس از آمادگی در ماموریت های رزمی، مهارت های رزمی 
شده  قدرتمندتر  آن  رزمی  قدرت  و  پخته تر  ما  ملی  ارتش 
است.« وی افزود که به نیروهای مسلح این جزیره )تایوان( 

"به شدت افتخار می کند."
حوالی  را  روزه ای  دو  رزمایش های  تایوان  ارتش  همچنین 
برگزار  تایوان  جزیره  بخش  جنوبی ترین  در  "هنگچون" 
جنگنده های  "آپاچی"،  تهاجمی  هلیکوپترهای  می کند. 
پهپادهایی  و  توپخانه  "چینگ-کو"،  داخل  ساخت  دفاعی 

در این رزمایش ها استفاده خواهد شد.

عمده هزینه ها، صرف مطالعات تکراری و بی حاصل شد ؛

برخی از اسناد هزینه های هنگفتِ احيای دریاچه اروميه موجود نيست!

وزیر آموزش و پرورش:

 ۷۰ درصد معتادان »متاهل« هستند

رئیس اتحادیه مرکزی دام سبک :  دام مازادی وجود ندارد!

جامعهشماره 2726 -  چهارشنبه 16 شهریور 1401
نماینده مجلس: 

امنیت غذایی مردم دست وزیری ناکارآمد است!
امنیت غذایی مردم در دست وزارت جهاد  تمام 
کاربلد  وزیر  شخص  هم  اما  است،  کشاورزی 
نیستند و هم افراد کاردان به کار گمارده نشدند. 
و  مرغداران  تولیدکنندگان،  کنونی  شرایط  در 
کشاورزی  بخش  و  هستند  ناراضی  دامداران 

آسیب جدی دید.
عضو  و  گناباد  نماینده  دلوئی  صفایی  محمد 
خاطر  به  می گوید  مجلس  اقتصادی  کمیسیون 
با  کشاورزی  جهاد  وزارت  حراست  عملکرد 
وزیر اطلاعات هم صحبت کرده است. به گفته 
از  صفایی، مدیر حراست برادر زن وزیر است و 
این دست انتصابات در وزارت جهاد انجام شده 

است.
انتصابات  درباره  روز ها  این  نوشت:  رویداد2۴ 
ابهاماتی  و  رییسی  ابراهیم  دولت  در  فامیلی 
آمده  میان  به  سخن  جهادکشاورزی  وزارت  در 
است. محمد صفایی دلوئی نماینده گناباد و عضو 
اسلامی  شورای  مجلس  اقتصادی  کمیسیون 
ناکارآمدی  از  انتقاد  به  از کسانی است که  یکی 
انتصابات  از  و  پرداخته  جهادکشاورزی  وزارت 
فامیلی و بروز انحراف در این وزارتخانه می گوید؛ 
کوتاژ  جمله  از  متعددی  موارد  در  که  انحرافاتی 
اعتراضات  به  منجر  که  بازارگاه  سامانه  صوری 

دامداران و کشاورزان شد.
صفایی می گوید: در سال 122۷ یعنی حدود 1۷۴ 
سال قبل مرحوم امیر کبیر تاکید کرده بودند که 
اداره  را  با سفارش عمه و خاله نمی توان کشور 
کرد. متاسفانه این یک سنت پیشینی در کشور 
ما است که دچار انتصاب های فامیلی می شویم. 

متأسفانه آقای ساداتی نژاد، برادر خانمشان آقای 
مدیرکل حراست  عنوان  به  حالی  در  را  نصیری 
وزارت جهاد کشاورزی منصوب کرده که پیشتر 
در این سطح کار نکرده است. من این مسأله را 
به وزیر اطلاعات نیز گفتم. وقتی چنین انتصابی 
صورت بگیرد، یعنی هر انحرافی در سیستم باشد، 

ماله کشی می شود.
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس به ناکارآمدی ها 
این  طی  گفت:  و  کرد  اشاره  وزارتخانه  این  در 
فعالیت  حوزه  در  انحرافاتی  شاهد  ما  سال  یک 
وزارت جهاد کشاورزی بودیم. در حوزه کار این 
وزارتخانه تخلفات متعددی از جمله کوتاژ صوری 
سامانه بازارگاه رخ داد که به صورت غیرمناقصه 
و  بولد  هم  صداوسیما  در  و  انتخاب  شرکتی 

برجسته می شود و ارزش افزوده ای پیدا می کند.
سامانه  در  بار  نخستین  برای  کرد:  تصریح  وی 
بازارگاه کوتاژ تقلبی ثبت کردند که چیزی حدود 
و  می شد  شامل  را  تقلبی  کوتاژ  تن  هزار   5۰۰
مرغداران  به  را  کالایی  میلیارد   11۰۰ حدود 
هنوز  و  نداشت  وجود  آن  کالای  که  فروختند 
جهاد  سیستم  دارند.  را  آن  مطالبه  ما  مرغداران 
تولیدکنندگان  مطالبات  این  به  هم  کشاورزی 

پاسخگو نیست.
جهاد  تیم  اخیر  بازداشت های  به  صفایی 
رسید  خبر  اخیراً  گفت:  و  کرد  اشاره  کشاورزی 
و یک  بازداشت شدند  مدتی  معاونان  برخی  که 
و  شد  عزل  داشت،  افشاگری  قصد  که  هم  نفر 
با دکترای جغرافیا را به یونسکو فرستادند  یکی 

که مرتبط با تخصص ایشان نبود. یعنی به ایشان 
رانتی دادند که سکوت کند. ضمنا چندی پیش 
هم برادر خانم دیگر آقای وزیر به خاطر مسائل 
که  است  مفاسدی  این ها  شد.  بازداشت  مالی 
را  آن  انتظار  رییسی  آقای  مردمی  دولت  در  ما 
با آن  نداشتیم و توقع داریم آقای رییس جمهور 
به صورت جدی برخورد کنند و بدون ملاحظه یا 
با  به شکل عادلانه و منصفانه  محافظه کاری و 
آن برخورد شود. امیدواریم اکنون که قوه قضاییه 
به این فساد ها وارد شده است به رسالت خود در 

این رابطه عمل کند.
اسلامی  شورای  مجلس  در  گناباد  نماینده 
مردم  غذایی  امنیت  تمام  کرد:  خاطرنشان 
اما  است،  کشاورزی  جهاد  وزارت  دست  در 
افراد  هم  و  نیستند  کاربلد  وزیر  شخص  هم 
کاردان به کار گمارده نشدند. در شرایط کنونی 
ناراضی  دامداران  و  مرغداران  تولیدکنندگان، 

هستند و بخش کشاورزی آسیب جدی دید.
می گوید:  مجلس  اقتصادی  کمیسیون  عضو 
دام  حوزه  در  ما  ژنتیکی  ذخایر  به  که  آسیبی 
جبران  آینده  سال   2۰ طی  شد،  وارد  سنگین 
کالا  ببیند،  آسیب  تولید  وقتی  شد.  نخواهد 
گران  و  کمیاب  کالا  وقتی  و  می شود  کمیاب 
شود، هزینه این ناکارآمدی و فساد را مردم باید 
بپردازند. من از وزیر جهاد کشاورزی در 21 تیر 
ماه در مجلس شورای اسلامی درباره این دست 
ایشان  به  نیز  مجلس  و  کردم  سوال  مشکلات 
کارت زرد داد. امیدواریم که آقای رییس جمهور 

به این مسأله توجه کند.


